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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 27 lipca 2022 roku 

Numer: 30 / 2022 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: położenia trawnika na placu Kolegiackim, szczególnie przy pomniku 

poznańskich koziołków  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2022 roku, poz. 559 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997) oraz w nawiązaniu do mojej 

interpelacji z dnia 9 lutego 2022 roku (numer 6/2022), a także odpowiedzi na tę interpelację, 

uprzejmie proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Plac Kolegiacki jest jedną z najważniejszych przestrzeni publicznych Poznania. 

Zlokalizowany jest w samym sercu naszego miasta, tuż obok Starego Rynku i innych 

wielkich zabytków i atrakcji Poznania. Przy placu Kolegiackim znajduje się budynek 

dawnego Kolegium Jezuickiego - obecnie siedziba władz Miasta Poznania: miejsce 

urzędowania Prezydenta Miasta Poznania i Rady Miasta Poznania oraz miejsce działania 

wielu wydziałów Urzędu Miasta Poznania. Jest to zatem jedno z najbardziej 

reprezentacyjnych miejsc w naszym mieście. 
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W latach 2019-2022 przeprowadzona została całkowita przebudowa placu Kolegiackiego, 

w wyniku czego doszło do zmian w zakresie infrastruktury miejskiej i zieleni, 

wyeksponowano relikty wielkiej i wyjątkowej Kolegiaty Świętej Marii Magdaleny oraz 

utworzona została fontanna i przestrzeń do wydarzeń kulturalnych. Jeszcze w trakcie prac 

rewaloryzacyjnych podjęta została szeroka dyskusja publiczna, trwająca nadal, dotycząca 

ilości zieleni na placu, gdzie przedstawiano argumenty mieszkańców i organizacji 

społecznych, dotyczące zbyt małej ilości zieleni, z czym nie zgodziły się władze miasta, 

wskazując na nasadzenia nowych drzew. 

 

Już po zakończeniu prac oraz w wyniku dyskusji publicznej i licznych postulatów 

zgłaszanych przez mieszkańców, organizacje społeczne i radnych, w tym także przeze mnie, 

w lipcu 2022 roku przywrócono pierwotną lokalizację jednego z symboli Poznania - pomnika 

poznańskich koziołków - na skwerek przy placu Kolegiackim, w części znajdującej się 

u zbiegu z ulicą Gołębią, czyli w bezpośrednim sąsiedztwie z głównym wejściem do budynku 

Urzędu Miasta Poznania. 

 

Biorąc pod uwagę obecne coraz silniejsze tendencje i postulaty w naszym mieście dotyczące 

potrzeby ochrony zieleni i zwiększania powierzchni zieleni, zwłaszcza w silnie 

zurbanizowanych obszarach śródmiejskich, stosowne byłoby rozważenie wprowadzenia 

nowych elementów zieleni, a zwłaszcza położenia trawnika na części placu Kolegiackiego, 

szczególnie przy pomniku poznańskich koziołków. Pomnik ten przedstawia zwierzęta, 

których głównym pożywieniem jest trawa, wobec czego położenie trawnika wokół tego 

obiektu odpowiednio wpisałoby się w kontekst miejsca. Inwestycja ta nie byłaby zbyt 

kosztowna i mogłaby być realizowana sezonowo, czyli na okres wiosny i lata, gdy Poznań 

prezentuje się najpiękniej, gdy zieleń jest najpiękniejsza i gdy do naszego miasta przybywa 

najwięcej turystów. Co istotne, trawnik mógłby zostać położony na kostce granitowej, czyli 

bez jej usuwania albo przekładania. Dzięki temu zmniejszona zostałaby powierzchnia 

wyłożona kostką granitową. 

 

Sezonowy trawnik mógłby być układany z odpowiedniej wytrzymałej trawy, podobnej do 

trawy na boiskach piłkarskich, i powinien być stale i odpowiednio pielęgnowany. Na trawie 

tej mogłyby się odbywać spotkania i pikniki, zwłaszcza dzieci z rodzicami. W okresie 

największych upałów trawnik ten mógłby zostać osłonięty odpowiednimi żaglami 

przeciwsłonecznymi, podobnie jak jest to w wielu miastach Europy Zachodniej. Realizacja 

tego zamierzenia być może wymagałaby zgody projektanta przebudowy placu, ale warto 

podjąć taką inicjatywę. Proponowane rozwiązanie minimalizowałoby wrażenie zbyt małej 
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ilości zieleni, wpływałoby ożywczo na przestrzeń publiczną i byłoby istotnym elementem 

rewitalizacyjnym dla całego placu Kolegiackiego. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy istnieje potrzeba wprowadzenia nowych elementów zieleni na placu Kolegiackim,  

 

2) czy rozważane jest wprowadzenie nowych elementów zieleni na placu Kolegiackim, 

 

3) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe, w jaki sposób byłoby możliwe i w jakim 

zakresie byłoby możliwe położenie trawnika na części placu Kolegiackiego, szczególnie 

przy pomniku poznańskich koziołków. 

 

 

 (-) Andrzej Rataj 


